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Vážení spoluobčané, milí přátelé,
v  letošním roce k  vám naposledy promlouvám 

prostřednictvím tohoto zpravodaje. Rok 2024 se pomalu 
chýlí ke  konci, což je ideální čas k  bilancování. 
Přemýšlíme nad tím, co se  nám podařilo, a  zamýšlíme 
se  také nad tím, co mohlo být lepší. Každý rok přináší 
nové výzvy, radosti i  starosti, a  ten letošní nebyl 
výjimkou.

Musím říci, že rok 2024  byl poklidnější, pokud jde 
o  velké investiční akce, ale přesto jsme dokázali 
zrealizovat několik důležitých projektů, na  které 
můžeme být hrdí. Na druhou stranu mě mrzí, že některé 
plány, které jsme si stanovili, se  nepodařilo dotáhnout 
do  konce. Stále například nemáme hotový projekt 
základní technické vybavenosti území v lokalitě Padělky, 
který by nám umožnil zahájit prodej parcel. Již podruhé 
jsme museli do  rozpočtu zařadit částku na  chodníky 
do  Bzí, což je záležitost, kterou občanům slibujeme už 
druhým rokem. Stejně tak mě mrzí, že zatím nedošlo 
k  realizaci náměstí v  Bukovsku, které jsem vám před 
volbami slibovala.

Jsem si vědoma toho, že ne všechna rozhodnutí, 
která jsme letos udělali, byla správná. Přestože jsem tady 
s  vámi, milí občané, již šest let, pořád ještě nevím 
všechno, každý den je jiný, někdy si musím dohledat 
informace o  zdánlivě nesouvisejících tématech, řeším 

záležitosti týkající se  jak stavebních věcí, nebo dopravní 
situace, stejně tak jako např. péči o  zatoulaná zvířata. 
Studuji legislativu i etické otázky. Občas je těžké vybrat 
z několika možností tu nejlepší, protože to, co se na první 
pohled zdá správné, nemusí být vždy ideální řešení. 
Rozhodování často znamená hledat kompromisy mezi 
různými přístupy, a  to není vždy jednoduché. Přesto 
vykonávám svou práci s  maximálním nasazením 
a snažím se být pro vás dobrou starostkou. Pokud se mi 
něco nepodaří, prosím o vaši shovívavost. A zároveň vás 
vyzývám – nebojte se  mi své připomínky sdělit. Vaše 
zpětná vazba je pro mě cenná a pomáhá mi lépe chápat 
vaše potřeby a přání.

Na konci roku bych chtěla poděkovat všem, kteří 
se  zapojili do  chodu našeho městyse a  přispěli k  jeho 
rozvoji. Mé díky patří zaměstnancům úřadu, kteří svou 
každodenní prací zajišťují hladký chod městyse, členům 
spolků, kteří pořádají různé akce, i  všem aktivním 
občanům, kteří přicházejí s  nápady a  ochotně přiloží 
ruku k dílu. Vaší práce a nadšení si nesmírně vážím.

Rovněž děkuji těm, kteří se sice  aktivně neúčastnili 
příprav či realizace akcí, ale svou návštěvou a účastí na 
kulturních, společenských nebo sportovních akcích jim 
dali ten potřebný smysl a význam pro organizátory. 

Dále bych chtěla poděkovat všem občanům, kteří 
projevili trpělivost během výkopových prací spojených 
s pokládkou optických kabelů. Uvědomuji si, že takové 
akce mohou být náročné a  zatěžující, proto si velmi 
vážím vaší spolupráce a  pochopení. Společně jsme 
udělali další krok ke zlepšení infrastruktury a prostředí 
našeho městyse.

Velké poděkování patří také těm, kteří přispívají 
k  oživení kultury, tradic a  společenského života. Ať už 
pořádáte sportovní, kulturní nebo jiné akce, vaše úsilí má 
obrovský význam. Tyto události nejenže stmelují naši 
komunitu, ale také dělají z  Bukovska a  okolních osad 
lepší místo pro život. Díky vám si udržujeme tradice, 
tvoříme nové zážitky a posilujeme sousedské vztahy.

Žijeme v krásném prostředí, kde máme téměř vše, co 
potřebujeme ke  kvalitnímu životu. Přesto je tu vždy 
prostor, jak si můžeme naše společné soužití ještě více 
zpříjemnit. Sousedské vztahy, přátelství a  vzájemná 
ohleduplnost jsou hodnoty, které máme ve svých rukou. 
Když se  k  sobě budeme chovat s  respektem 
a porozuměním, bude se nám všem žít lépe. Drobnosti, 
jako například ohleduplné parkování, aby chodníky 
zůstaly průchozí, mohou udělat velký rozdíl.

Přeji vám všem příjemné prožití vánočních svátků, 
plných klidu, pohody a  radosti ve  společnosti vašich 
blízkých. Do nového roku vám přeji pevné zdraví, hodně 
štěstí, spokojenosti a elánu. Ať vás provází optimismus, 
energie a chuť plnit si své sny.

Přívětivou zimu vám přeje vaše starostka.

Slovo starostky
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Z úřadu městyse

Zápis z 29. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 14. 10. 2024
Přítomni: radní, omluvena: E. Bartošová
Projednáno:
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků ke 
dni 25. 10. 2024 je 10 186 235 Kč.

RM schvaluje vypsání výběrového řízení na  akci „3 
x FVE v Dolním Bukovsku“ a schvaluje členy hodnotící 
komise v  následujícím složení: Mgr. I. Makovičková, P.  
Malecha, Ing. P. Kohout, náhradníci J. Bořuta, S. Klika, T. 
Pavlásek Obálky se  budou otevírat dne 6.  12.  v 9  hod. 
Hlasování: 4/0/0.

RM schvaluje vypsání výběrového řízení na  akci 
„Dodávka malotraktoru se setem zimní údržby“ a schva-
luje členy hodnotící komise v následujícím složení: Mgr. 
I. Makovičková, P. Malecha, S. Klika, náhradníci J. 
Bořuta, T. Pavlásek, Z. Tůma. Obálky se budou otevírat 
dne 2. 12. v 9 hod. Hlasování: 4/0/0.

RM se  na základě žádosti rozhodla žadateli 
poskytnout dotaci: Hospic sv. Jana N. Neumanna, o.p.s., 
Prachatice bude poskytnut finanční dar ve výši 15 000 Kč 
na rok 2025.

Hospicová péče sv. Kleofáše, o.p.s., Třeboň bude 
poskytnut finanční dar ve  výši 15  000 Kč na rok 2025. 
Hlasování: 4/0/0.

Starostka navrhla zpracovat pasport dopravních 
značek v  městysi. Sešlo se více žádostí o  umístění 
některých dopravních značek a  pak také může být 
pravdou, že některé osazené dopravní značky 
nevyhovují stávajícím standardům. Po  nedávné 
záležitosti s neoprávněně osazenou dopravní značkou je 
vhodné mít tyto věci v  pořádku. Stejně tak, aby byly 
správně umístěny retardéry.

O  příspěvek ve  výši 7  500  Kč na  činnost požádal 
i  Spolek žen D. Bukovsko. RM schvaluje finanční dar 
ve  výši 7  500  Kč Spolku žen D. Bukovsko. Hlasování: 
4/0/0.

Rada projednala předložený návrh rozpočtového 
opatření č. 15: příjmy celkem 758 667 Kč (pohřebnictví), 
výdaje celkem 920 447 Kč (zásahové obleky, sběrný dvůr, 
zálohy na  energie…), č. 16: výdaje celkem 838  815  Kč 
(na  zaměstnance, jedná se  o  přesuny mezi závaznými 
ukazateli). RM schvaluje rozpočtové opatření č. 15.  a  č. 
16. Hlasování: 4/0/0.

Zápis z 30. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 16. 12. 2024
Přítomni: všichni radní
Projednáno:
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků ke 
dni 16. 12. 2024 je 9 523 582,- Kč.

Starostka informovala radní o zpracované projektové 
dokumentaci plánovaných dopravních opatření, jedná 
se o přechod pro chodce z ulice Spojovací přes Týnskou 
do ulice Na Chobotě a  zpomalovací kapka na příjezdu 
od  Bzí. Radní připomněli i  požadavek vyplývající 
z jednání ZM na Oranžový přechod u ZŠ.

Starostka navrhuje požádat o komplexní pozemkové 
úpravy v  kú Bzí. Cílem kromě klasického a  tradičního 
přínosu komplexních pozemkových úprav by bylo 
zřízení stezky podél silnice mezi Bukovskem a  Bzím. 
Tuto cestu by měl zřídil Pozemkový úřad na  jeho 
náklady, ikdyž pravdou je, že na  obdobné stezky v  kú 
Popovice a  Radonice čekáme již 3 roky i  přes tehdejší 
ujištění SPÚ, že bude realizováno do  dvou let 
od požádání. Proto i tady navrhuje starostka řešit situaci 
s  předstihem, ikdyž celý areál zámku Bzí by měl být 
otevřel v  roce 2030, tak jeho část by měla být dle slov 
vlastníka otevřena již na jaře 2026.

Starostka informovala zastupitele, že ke dni 8. 4. 2025 
končí operační leasing na Škodu Karoq, který starostka 
užívá jako služební vůz i k osobním účelům. Řádně ho 
daní a  hradí soukromě najeté kilometry. Po  diskusi 
o  tom, zda pořídit elektrovůz či jiný vůz, RM schvaluje 
uzavření smlouvy o  nájmu vozidla Škoda Kodiaq 
se společností ČSOB leasing na 4 roky počínaje dubnem 
2025 za  cenu 12  099  Kč měsíčně vč. DPH. Hlasování: 
4/0/1.

Žádost o  nájem podporovaného bytu podala 
žadatelka, který má veterinární ordinaci v D. Bukovsku. 
Doložila, že splňuje podmínky dané vyhláškou o užívání 
podporovaných bytů. Jeden byt se  nyní uvolnil, neboť 
nájemnice šla do  nemocnice, odkud bude umístěna 
do  jiného zařízení. Vrátit se  nemůže, neboť svým 
užíváním byt zničila a  tzv. vybydlela, Nyní je nutné 
provést sanaci prostor, odstraněna musí být i podlahová 
krytina a  veškerý nábytek. Škoda bude po  nájemnici 
vymáhána, otázka, s  jakou úspěšností. RM schvaluje 
uzavření nájemní smlouvy na  byt č. 3 v  domě 
s podporovanými byty s  žadatelkou za  cenu 5 206 Kč/
měsíčně počínaje 1. 2. 2025 za předpokladu, že byt bude 
v  tu dobu k  nastěhování. Nájemní smlouva bude 
uzavřena na dobu 1 roku. Hlasování: 5/0/0.

Starostka navrhuje pořídit set zimní údržby 
i  na  velký traktor, spočívající v  šípové čelně nesené 
radlici a  zadním sypači. Rovněž informovala, že 
požádala o  příspěvek na  pořízení stroje zimní údržby 
SMO Bukovská voda s  tím, že byl schválen příspěvek 
na sypač ve výši 30 000 Kč. Starostka obeslala dodavatele 
a poptávanou konkrétní radlicí a sypač nabízí nejlevněji 
společnost Garnea, resp. Y-CZ s.r.o., Neplachov 129. RM 
schvaluje pořízení setu zimní údržby za  velký traktor, 
a  to sypač VS – T 0,75 za  cenu 168  000  Kč bez DPH 
a čelně nesenou radlici OR – T1 2600 za cenu 148 500 Kč 
bez DPH od dodavatele Y-CZ s.r.o. Hlasování: 5/0/0. 

Z. Tůma navrhuje jednat se  společností, která nám 
vyváží tříděný odpad v  tom smyslu, aby vyvážející 
vozidla se nepotkávala u budovy ZŠ a MŠ v době, kdy 
rodiče vozí děti do školy.
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Přítomni: všichni zastupitelé kromě omluvených: Bc. 
Pavlíny Kovaříkové, Bc. Jiřího Matouška a Ing. Jana 
Němce

Projednáno: 
Schválení dodavatele na  akci ,,Dovybavení sběr-

ného dvora v Dolním Bukovku“
Paní starostka prezentovala zastupitelům a  příse-

dícím hostům společnost Odpady JIH spol. s.r.o., která 
veřejnou zakázku administrovala, potažmo pan Pavel 
Peroutka, který je léta odborným garantem našeho 
odpadového hospodářství a  sběrného dvora. Tato 
společnost nám administrovala nejen dotaci, která je 70% 
kupní ceny, ale i veřejnou zakázku. Předmětem dodávky 
je 1x  lis na  papír, 1x  lis na  plast, 2x  plechové garáže, 
kamerový systém a 2 velkoobjemové kontejnery. 
Společnost, která jako jediná podala cenovou nabídku, je 
společnost MEVA – TEC s.r.o.

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
dodavatele na  akci ,,Dovybavení sběrného dvora 
v  Dolním Bukovku“ společnost MEVA – TEC s.r.o., 
se  sídlem Roudnice nad Labem, IČ 62742051 za  cenu 
1 001 500 Kč. Hlasování: 11/0/0.

Schválení ceny vodného a stočného pro rok 2025
Provozovatelem vodovodu je společnost ČEVAK a. s. 

Výše vodného zůstává nadále na částce 40 Kč + DPH za 
1 m³. Městys je provozovatelem kanalizace, z  důvodu 
tvoření rezervy na  její opravu, zvyšujeme cenu stočného 
za 1 m³. V následujícím roce budeme opravovat čističku 
odpadních vod v  Dolním Bukovsku. Paní starostka 
navrhuje cenu stočného ve  výši 16  Kč včetně DPH za 
1 m³. Zastupitelé o částce krátce diskutovali se závěrem, 
že je vhodné stočné zvýšit právě vzhledem ke  stavu 
stávající kanalizace a ČOV DB.

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
cenu vodného pro rok 2025 ve výši 40 Kč + DPH za 1 m³ 
a cenu stočného pro rok 2025 ve výši 16 Kč včetně DPH 
za 1 m³. Hlasování: 11/0/0.

Diskuse a sestavení rozpočtu na rok 2025
Paní starostka promítla návrh rozpočtu na  obra-

zovku, poté na  přítomné zastupitele městyse vznesla 
dotaz, co by se  mělo nebo chtějí přidat do  rozpočtu 
na rok 2025.

Na dotaz financování opravy koupaliště a místních 
komunikací, paní starostka odpověděla, že na  opravu 
koupaliště bude žádána dotace. U opravy místních 
komunikací budeme rovněž žádat o  dotaci. Záměr 
revitalizace hasičské nádrže (koupaliště) je velkolepý, 
v plánu je zatravnit brouzdaliště, vybetonovat a kameny 
vyspravit břehy a dno, vybudovat molo a oddrenážovat 
povrchovou vodu, která bude svedena do  místního 
potoka.

Dalším dotazem byl chodník v  obci Bzí. Zastu-
pitelům a hostům bylo sděleno, že projekt je rozdělen na 
2 etapy. První etapa od zámku Bzí k autobusové čekárně 

bude stát cca 5 mil. Kč, druhá etapa zahrnuje zbytek. 
Dotace ze SFDI úspěšná nebyla, budeme žádat přes MAS 
Vltavotýnsko. Bude užitečné začít etapou č. 1.

Paní starostka dále informovala zastupitele a příse-
dící hosty o rozpočtu, ve kterém dojde k navýšení výdajů 
na  školu na  částku 3,8 milionu Kč. Pro rok 2025  bude 
rozpočtován vyšší příspěvek k nákupu nového nábytku 
pro první až pátou třídu. Dále všem sdělila, že dne 
30. října byla podána žádost o dotaci na zateplení fasády 
bílé části budovy základní školy, na  zřízení rekuperace 
a klimatizace a na nákup topných těles, kotlů a svítidel.

Pro sběrný dvůr navrhuje starostka pořídit 
elektrickou multikáru, která by byla dobíjena ze stálého 
přívodového kabelu z FTE na hasičské zbrojnici či škole, 
která je plánovaná v příštím roce.

Dotaz zastupitelů na  projektovou dokumentaci 
ostrůvku a  přechodu pro chodce od  Padělků k  ulici 
Na Chobotě. Paní starostka informovala, že oba prvky 
zpracovává projektant Ing. Slezák z  ateliéru INPROPO 
a věří, že budou realizovány.

Dotaz na  rekonstrukci ulice U  Cihelny vznesl 
zastupitel Zdeněk Tůma, zda by se  tato rekonstrukce 
neprovedla z  půjčky od  společnosti Heluz cihlářský 
průmysl a.s., která má v  Dolním Bukovsku své sídlo 
i provozovnu. Paní starostka na tento dotaz odpověděla, 
že již máme jednu bezúročnou půjčku od Bukovské vody 
a  není si jistá vůlí ostatních zastupitelů si  půjčovat 
peníze, navíc od  společnosti, která měla více než rok 
odstávku provozu. Paní starostka navrhuje tuto akci 
realizovat stejně jako ulici J. Koláře před 2 lety, tedy jako 
sdruženou investici spolu se SÚS JČK. Připomněla však, 
že v  posledních letech SÚS investovala do  Dolního 
Bukovska nemálo peněz. Paní starostka ještě v  letošním 
roce bude projednávat potřebné rekonstrukce krajských 
komunikací v Dolním Bukovsku.

Zastupitel Ing. Jan Svoboda se  dotazoval na  re-
vitalizaci náměstí Jiráskovo. Společnost CETIN, která 
v  Dolním Bukovsku provádí výkopové práce 
v  souvislosti s  pokládkou optických kabelů, upraví 
chodník vedoucí od  Alzaboxu k  obchodu Trefa 
do roviny, tak aby tudy mohli zákazníci dojet vozíkem až 
k  autu. Chodník od  hlavní cesty do  obchodu bude 
rovněž opraven a  chodník u  travnaté plochy bude 
zrušen, tímto dojde ke  zvětšení parkovací plochy. 
Nicméně revitalizace jako taková zatím plánovaná není, 
neboť se  jedná o  projekt v  desítkách milionů, ale 
starostka navrhla stávající studii připravit do  podoby, 
aby mohla být prezentována občanům, a  tím se  zase 
o kousek posuneme k realizaci.

Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního 
majetku

Zůstatek na bankovním účtu je celkem 9 800 000 Kč a 
1  mil. Kč je ve  fondu obnovy vodohospodářského 

14. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 4. 11. 2024

Z úřadu městyse
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Z úřadu městyse
majetku pro potřeby oprav kanalizace, čističky 
odpadních vod apod.

Městský úřad Týn nad Vltavou, Odbor dopravní, 
obdržel petici vyjadřující nesouhlas s dopravní značkou 
„Průjezd zakázán“ v  ulici Na  Hejčarech. Zastupitelka 
JUDr. Eva Bartošová, která v dané ulici bydlí, sděluje, že 
tato značka má být v ulici umístěna z důvodu dopravní 
a občanské bezpečnosti, ne z důvodu parkování občanů, 
jak se  píše v  petici. Za  posledních 10  let došlo 
k  vysokému nárůstu dopravního provozu. K  diskuzi 
se připojil zastupitel Zdeněk Tůma, který zdůraznil, že 
navigační systém navádí k  průjezdu touto ulicí. Paní 
starostka se k této diskusi vyjádřila, že tuto problémovou 
situaci konzultovala předem s  projektanty, odborníky, 
kteří navrhovali tuto ulici osadit právě touto dopravní 
značkou. Dále se  dotázala přítomných zastupitelů, zda 
na  osazení značky trvají a  nikdo z  přítomných 
zastupitelů nevyjádřil nesouhlas. K diskusi se dále přidal 
zastupitel Stanislav Klika a  navrhuje tuto dopravní 
značku umístit i do ulice V Hliníku. Paní starostka tuto 
diskusi uzavírá výrokem, že dopravní úřad tuto 
dopravní situaci posoudí a rozhodne.

Paní starostka obdržela emailovou zprávu od míst-
ního občana, která obsahuje návrhy na zlepšení v oblasti 
kontejnerů na  tříděný odpad a  situaci na  místních 
komunikacích při deštivém počasí, ten si sám své návrhy 
na jednání prezentoval:

1) Občan doporučuje umístit více kontejnerů 
na  Padělkách nebo je rozmístit na  více míst. Jedná 
se  především o  kontejner na  papír. Paní starostka vidí 
řešení v  lisu na  papír, který bude již brzy na  sběrném 
dvoře. Zaměstnanci městyse budou popelnice s papírem 
do  sběrného dvora vyvážet obden. Zakoupíme tedy 
plastové popelnice kvůli snazší manipulaci, neboť 
občané papír nesešlapají a  neumí kontejner efektivně 
naplnit.

2) Odtokový kanál v zatáčce je rozbořený a hrozí, že 
by do  něj mohl někdo vlézt a  přivodit si úraz. Občan 
doporučuje vsadit novou mříž z  důvodu bezpečnosti 
občanů.

3) Při deštivém počasí se  dostává voda z  místní 
komunikace z  ulice Spojovací na  silnici směr obec 
Popovice, kanály jsou nedostatečné, nejde do  nich 
tekoucí voda. Občan navrhuje, kde by bylo vhodné 
umístit 2 rovnoběžné odvodňovací žlaby, tzv. ekodreny, 

které by danou situaci při deštivém počasí vyřešily. Dále 
občan upozornil na propustek nacházející se u posezení 
na  trase cyklostezky vedoucí směrem obec Popovice, je 
neudržovaný.

Různé:
Občanka měla dotaz na finanční příspěvky do míst-

ních osad. Bylo ji vysvětleno, že výše příspěvku se odvíjí 
od  počtu obyvatel v  dané obci a  převedení nevy-
čerpaných financí na další rok.

Paní magistra Ivana Jakubalová uvedla, že petiční 
právo je základním ústavním politickým právem všech 
občanů, tedy i těch, co nemají řidičské průkazy, jak bylo 
uvedeno v  Bukovskému zpravodaji. Dále tlumočila 
prosbu občanů z  ulice Jana Koláře o  snížení rychlosti 
v  této ulici, neboť se zde jezdí velice rychle, navrhovala 
20 km/hod. Vodorovná místa pro přecházení, která zde 
jsou, nejsou vidět, jsou vybledlá a  nejsou označena 
svislou dopravní značkou A12-chodci tak, aby je každý 
řidič viděl a  prosbu o  zřízení chodníku v  ulici 
Na  Hejčarech. Dalším přáním občanů bylo umístit 
do výjezdu z ulice Staré Město vypouklé zrcadlo, protože 
do  křižovatky se  musí najet celým vozidlem, aby byl 
výhled a když jede někdo rychle od Horního Bukovska, 
tak do  vás může narazit. Pan Zdeněk Tůma vstoupil 
do výkladu paní magistry a vysvětluje, že dopravní úřad 
nedovolil přechod pro chodce, nepovolil zrcadla… Dále 
pak předala starostce vyjádření, které k  věci poskytl 
Krajský úřad, odbor dopravy a  Krajské ředitelství 
policie. Na  závěr uvedla, že jako iniciátorka petice 
s  umístěním značky Průjezd zakázán v  ulici Na  Hej-
čarech zásadně nesouhlasí a  proti jejímu umístění 
se bude odvolávat.

K otázce umístění chodníku Na  Hejčarech. Paní 
starostka odpověděla, že se  tam nevejde, ulice by 
se  musela zjednosměrnit. Do  diskuse se  zapojuje také 
pan Bc. Dolejš. Po vyostřené diskusi paní starostka tuto 
ukončila a  stávající stav shrnula tak, že o  značce 
rozhodne odbor dopravy v Týně, chodníky se do ulice 
Na Hejčarech nevejdou, neboť ani za  cenu ubrání hlíny 
z opěrného svahu, jak Bc. Dolejš navrhoval, není v ulici 
dost místa, ostatní navrhovaná opatření prověří 
z hlediska realizovatelnosti. Zastupitele informovala, že 
kolem 10. prosince bude další jednání ZM, poděkovala 
za  přítomnost, požádala některé občany, aby neuráželi 
některé zastupitele a jednání ukončila.

15. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 9. 12. 2024
Přítomni: všichni zastupitelé kromě omluvených: 

Ing. Jana Němce a Pavla Kohouta
Projednáno:
Schválení dodavatele na  „Pořízení malotraktoru 

včetně setu zimní údržby“
Paní starostka informovala zastupitele a  přísedící 

hosty o  malotraktoru TYM/Branson 2500HL s  vytá-
pěnou kabinou, odpruženou radlicí a  válečkovým 
sypačem. Tento konkrétní traktor ji a pana místostarostu 

zaujal na  Země živitelce v  Českých Budějovicích. 
Po  konzultaci s  obcemi, které tento stroj již využívají 
a kde jsou s ním spokojeni, se rozhodla malotraktor pro 
městys poptat. Bude využíván k zimní údržbě chodníků 
a  cest, které jsou špatně dostupné pro velký silniční 
sypač. Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
dodavatele malotraktoru TYM/Branson 2500H  spolu 
s  válečkovým sypačem a  odpruženou přední radlicí 
společnost UNIAGRA CZ, a.s., se sídlem Jarošovice 790, 
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Z úřadu městyse
375 01 Týn nad Vltavou, IČ 25191578 za  cenu 799 900,- 
Kč bez DPH. Vše bude dodáno do 15. 2. 2025. Hlasování: 
12/0/0.

Schválení změny č. 1 územního plánu
Změna č. 1 územního plánu se  týká dvou 

katastrálních území, a  to obce Bzí a  obce Radonice. 
V  obci Bzí je v  místě penzionu U  Šťastných více 
zastavěné plochy, než bylo stavebním úřadem povoleno, 
je tedy třeba zpracovat změnu, aby vlastník dané 
nemovitosti nemusel bourat, v tomto případě to šlo takto 
ještě vyřešit. Dle nového stavebního zákoníku již 
nepůjde si takto počínat, před čímž starostka důrazně 
varuje jak zastupitele tak občany.

Již v  roce 2022  schválilo zastupitelstvo městyse 
změnu územního plánu týkající se území obce Radonice. 
Navrhovaná změna pouze doplňuje územní plán ve věci 
areálu bývalého JZD, který je možné využít k  země-
dělské výrobě a  skladování, nyní se  využití rozšiřuje 
o možnost výroby.

Obě tyto změny územního plánu jsou minimální, bez 
dopadů pro další obyvatele a  vedlejší plochy. Změny 
budou hradit žadatelé, tudíž vlastníci pozemků 
a  nemovitostí. Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko 
schvaluje změnu č. 1 územního plánu týkající se  kú 
Radonice u  Drahotěšic a  Bzí u  Dolního Bukovska. 
Hlasování: 13/0/0.

Schválení zhotovitele na  akci „3x  FVE v  Dolním 
Bukovsku“

Paní starostka informovala zastupitele městyse 
a  přísedící hosty o  FVE pro základní školu v  Dolním 
Bukovsku, která bude umístěna na  střeše bílé budovy 
základní školy a druhá na střeše tělocvičny.

Soutěž: na  prvním místě FVE by byla umístěna 
na  budově ČOV v  Dolním Bukovsku, s  výkonem 
10,5 kWp, který bude plně využit.

Druhým místem umístění FVE je střecha SDH 
v Dolním Bukovsku s výkonem 15,6 kWp s povolením 
přetoků, které můžeme sdílet např. s budovou radnicí.

Třetí budovou pro umístění FVE by byla ubytovna 
s výkonem 15,2 kWp bez přetoků (prozatím).

Nejlepší nabídku zaslala společnost BaK Systémy 
s.r.o. se sídlem Ke statku 18, 397 01 Písek, IČ: 26025566. 
Tato společnost je známá velkými nejen obecními 
realizacemi a  zárukami, s  referencemi od  obcí 
z Vltavotýnska a Písecka.

Dotace představuje až 60% na  pořízení a  montáž 
FVE, možná je i  oprava střech budov, kde bude FVE 
instalována s tím, že je možnost opravu hradit z dotace.

Pan zastupitel Ing. Jan Svoboda se  dotazoval, zda 
byly schváleny plánované výkony, paní starostka 
odpověděla na  dotaz kladně. Z  řad veřejnosti zazněl 
dotaz na  nejvýhodnější nabídku s  tím, že se  občanovi 
tato nabídka nejeví jako výhodná. Paní starostka sdělila, 
že instalovány budou panely evropské výroby (nikoli 
čínské) s 10  letou zárukou a  součástí nabídkové ceny je 
i servis.

Pan Zdeněk Tůma se  dotazuje na  přetoky FVE 
na  SDH? Starostka mu sdělila, že toto místo je ideální 
právě pro sdílení, kde je s ním uvažováno.

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
zhotovitele FVE v  Dolním Bukovsku (FVE 10,44  kWp 
na střeše ČOV Dolní Bukovsko, FVE 15,66 kWp na střeše 
hasičské zbrojnice v Dolním Bukovsku, FVE 15,22 kWp 
na  střeše ubytovny ve  sportovním areálu v  Dolním 
Bukovsku), společnost BaK Systémy s.r.o., se  sídlem 
Ke  statku 18, 397  01 Písek, IČ: 26025566, za  cenu 
1  797  000  Kč bez DPH s  dodáním do 31.  8.  2025. 
Hlasování: 13/0/0.

Schválení rozpočtu na  rok 2025. Schválení 
střednědobého výhledu rozpočtu na rok 2025-2027

Rozpočet obce na  rok 2025  byl sestaven jako 
přebytkový. Celkové příjmy ve  výši 53  507  500  Kč, 
celkové výdaje ve výši 51 767 520 Kč, financování ve výši 
1  739  980  Kč. Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko 
schvaluje rozpočet na rok 2025. Hlasování: 13/0/0.

Schválení střednědobého výhledu rozpočtu na  rok 
2025-2027. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu 
na  roky 2025-2027  byl zveřejněn na  úřední desce od 
20.  listopadu 2024, ve  kterém se  občané i  zastupitelé 
dočetli rozpočtové výhledy na  následující období, 
informaci o  bezúročné zápůjčce a dlouhodobém úvěru. 
Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
střednědobý výhled rozpočtu na  rok 2025-2027. 
Hlasování: 13/0/0.

Schválení rozpočtového opatření č. 17. a č. 18
Paní starostka prezentovala zastupitelům obsah 

rozpočtového opatření č. 17 a  č. 18: v  rozpočtovém 
opatření č. 17 je uveden příjem ve  výši 1  093  000  Kč, 
výdaje ve  výši 1  238  315  Kč a  financování ve  výši 
145  315  Kč. Toto opatření obsahuje převážně výnosy 
z daní, příjmy z obecních poplatků, pronájmů, finanční 
příspěvek na sypač pro zimní údržbu a příjem z reklamy 
na  „Oranžový rok“. Výdaje byly vynaloženy převážně 
na  lesní hospodářství a na výdaje spojené s kulturními, 
společenskými a  sportovními akcemi zahrnuté do 
18.  ročníku „Oranžového roku“. Zastupitelstvo městyse 
Dolní Bukovsko schvaluje rozpočtové opatření č. 17. 
Hlasování: 13/0/0.

V  rozpočtovém opatření č. 18 je zahrnuta úprava 
rozpočtu ve  výdajové části – přesun nevyčerpaných 
prostředků mezi jednotlivými položkami. Zastupitelstvo 
městyse Dolní Bukovsko schvaluje rozpočtové opatření 
č. 17. Hlasování: 13/0/0.

Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního 
majetku

V Radonicích má stát (ÚZSVM) pozemky, na  nichž 
stojí obecní stavby (garáže u hospody), st. parc. č. 182, 
183, 184. Městys byl vyzván ke  koupi předmětných 
pozemků, jejichž hodnotu ÚZSVM ocenil a  nabídková 
cena byla stanovena dle § 22 odst. 2 zákona č. 219/2000 
Sb. ve  výši 47  000 Kč za 26 m2. Pokud to nekoupíme, 
bude užívací vztah upraven nájemní smlouvou, což je 
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Z úřadu městyse
i dosud. Výše nájemného je stanovena ve výši 1.880 Kč/
rok. O ceně ÚZSVM nejedná. Zahrada ležící na pozemku 
č. 1015 bude prodáváno v dražbě, které se městys může 
zúčastnit. Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko 
schvaluje koupi pozemků od  státu, resp. ÚZSVM, 
konkrétně pozemky parc. č. 182, parc. č. 183 a parc. č. 184 
v  k.ú. Radonice u  Drahotěšic za  maximální cenu 
47 000 Kč. Hlasování: 13/0/0.

Plán inventur za rok 2024
Paní starostka promítla zastupitelům městyse plán 

inventur za  rok 2024. Zastupitelstvo městyse Dolní 
Bukovsko schvaluje plán inventur za  rok 2024. 
Hlasování: 13/0/0.

Různé:
Paní zastupitelka Bc. Pavlína Kovaříková upozornila 

na  nefunkční světlo před vstupem do  tělocvičny, P. 
Malecha slíbil nápravu.

Paní zastupitelka Mgr. Milena Zahradníková 
upozornila na  nepřehlednost přes silnici v  místě 
od  nákupního střediska Trefa k  Základní škole Dolní 
Bukovsko. Žádá o  ořezání spodních větví vzrostlého 
stromu. Poté vznikla diskuse k  přechodu pro chodce 
a veřejnost navrhuje jeho zvýraznění, osvětlení. Starostka 

přislíbila zajištění osvětlení v  akci ČEZu, Oranžové 
přechody.

Občanka, pracovnice pošty, upozornila na opětovný 
výskyt plísní v prostorách provozovny České pošty, s.p. 
Starostka vidí situaci jako nešťastnou, neboť v  místě 
se nesmí kvůli omezením plynoucím z vnitřních nařízení 
a řádů ČP větrat, což vzniklý stav umocňuje. Je pravdou, 
že v  sousedních prostorách provozovny Mani/Pedi 
se  nyní prováděla sanace, ale tak velký zásah 
v provozovně ČP by vyžadoval odstávku v řádu měsíců. 
Starostka vyzvala tazatelku, aby se  ozvala osoba, která 
má tuto záležitost za Českou poštu v kompetenci.

Občan upozorňuje na  opětovnou pokládku dlažby 
v  ulici Jana Koláře, chodník není v  dobré kondici, 
potřeboval by přeložit. Pravdou je, že pracovníci, kteří 
dláždí po  výkopových pracích CETINu, toto neumí. P. 
Malecha sjedná nápravu.

Mgr. Jakubalová požádala o úpravu provozu v ulici 
J. Koláře spočívající ve  snížení rychlosti na 30  km/
h a osazení zrcadla naproti Kovaříkům, aby při výjezdu 
z  ulice Staré Město byla dobrá viditelnost. Starostka 
požadavky prodiskutuje s  odbornou firmou a  jsou-li 
reálné, zpracuje dokumentaci k jejich vyřízení.
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Berušky v strašidelných kostýmech

Ze školky

Ve třídě Berušek se  konala veselá halloweenská 
oslava. Děti dorazily v kreativních kostýmech a zažily 
mnoho strašidelných radovánek. Nechyběla ani 
kouzelná hostina plná dobrot. Součástí programu byla 
přehlídka kostýmů, při které děti ukázaly svou fantazii.

Během oslavy děti soutěžily, tančily a  hrály 
zábavné hry. Strašidelnou atmosféru ve třídě dotvářela 
krásná výzdoba v  podobě balónků, lucerničky 
a  netopýra. Samozřejmě nesměla chybět ani ikonická 
vydlabaná dýně.

K. Kluzáková a I. Daňková

Děti ze školky obdivují výzdobu
Nejen naše třída Kočiček, ale celá MŠ chodí 

na  procházky po  okolí Dolního Bukovska, abychom 
pozorovali změnu přírody a  prohlédli si výzdobu 
domečků a zahrad.

Chtěli bychom poděkovat za  každoroční výzdobu 
nejen v  období příchodu svatého Mikuláše, anděla 
a  čerta, ale i  halloweenskou, čarodějnickou a  další, 
kterou tvoří paní Vomáčková v ulici Staré Město.

Mockrát děkujeme je to moc krásné!
Šárka Jindrová
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Ze školky a školy

Výlet do planetária
V  úterý 19.  listopadu se  děti z 2.  a 3.  třídy naší 

mateřské školy vypravily na  výlet do  planetária 
v  Českých Budějovicích. Cesta autobusem byla plná 
radosti a  zvědavosti, protože pro mnohé z dětí to byla 
první návštěva. Dět i mě ly možnost seznámit 
se  s  fascinujícím světem vesmíru. Během interaktivního 
programu se dozvěděly spoustu zajímavostí o planetách, 
hvězdách a  dalších vesmírných objektech. Výlet byl 
nejen zábavný, ale i vzdělávací. Děti si odnesly spoustu 
nových poznatků a informací o světě nad jejich hlavami.

Třída Krtečků

Turnaj ve stolním tenisu
Ve středu 23. 10.  se  na naší škole uskutečnil 

meziškolní turnaj ve  stolním tenisu. Pozvání přijala ZŠ 
Ševětín. Turnaj se nesl v příjemném sportovním duchu. 
Hrálo se na třech stolech, a kdo chtěl, mohl se jít rozehrát 
na  školní dvůr, kde se  nachází další dva pingpongové 
stoly.

Ač naši žáci, kromě jedné žákyně, vypadli hned 
v prvním kole, vydrželi až do  konce a  fandili i  žákům 
ze ševětínské školy.

Turnaj byl velmi dobře zorganizován a  časově vše 
klaplo.

Děkujeme za profesionální pomoc pana učitele Mgr. 
J. Duspivy a dalším, kdo se podíleli na organizaci celého 
turnaje.

Mgr. Milena Zahradníková

Lampionový průvod trochu jinak
V  pátek 25.  října, bezprostředně před podzimními 

prázdninami, se uskutečnil lampionový průvod. Letošní 
ročník lampionového průvodu oblékl nový kabát. Vše 
začalo v půl šesté aktivitami pro děti na  školní zahradě 
a  v půl sedmé  se  žáci a  přátelé školy přesunuli před 
školu. Tentokrát vedla trasa na  rybník Hraďák, přes 
„strouhu“ do Týnské ulice a pak dolů k úřadu městyse, 
kde zaznělo několik slov pana ředitele Mgr. R. Hřivnáče 
a dívek z 9. třídy a závěrečný ceremoniál ukončila státní 
hymna.

Mgr. Hana Pincová
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Ze školy

Burza středních škol
Dne 1. 11. 2024  se poprvé uskutečnila na naší škole 

burza středních škol pro 8.  a 9.  třídu. Přišlo sedm 
bývalých žáků naší školy. Každý z nich vyprávěl o škole, 
kterou navštěvuje, o  oboru, který na  střední škole 
studuje. Někteří si přinesli i materiály, s nimiž pracují.

Žáci se  tak mohli seznámit s  řadou středních škol 
z  pohledu jejich studentů a  dozvědět se  praktické 
informace, na které v katalogu škol nenarazí.

Reakce našich žáků: „líbilo se  mi to“, „dobře 
mluvili“, „bylo to fajn“, „zajímavé praktické ukázky“,  
„škoda, že jich nepřišlo víc“.

Mgr. Marie Pilarčíková

Příběh města ČB, ZZS JčK, Vzdělání a řemeslo
V  pátek 8.  11.  vyrazily sedmá, osmá a devátá třída 

na výlet do Českých Budějovic.
Sedmá  třída navštívila výstavu Příběh města České 

Budějovice v  Jihočeském muzeu a 9.  třída se  vydala 
na Výstaviště, kde si mohla vybrat svou budoucí střední 
školu.

Žáci 8.  třídy navštívili Zdravotnickou záchrannou 
službu Jihočeského kraje. Oživili si své znalosti z první 
pomoci, některé dovednosti si dokonce mohli vyzkoušet. 
Součástí exkurze byla i  prohlídka sanitního vozu 
s popisem jednotlivých zařízení a jejich funkcí.

Nejzajímavější žákům připadala poslední část 
návštěvy, ve které se podívali do protialkoholní záchytné 
stanice. Zde si prohlédli jednotlivé místnosti, ale hlavně 
měli možnost vyzpovídat zdejší zaměstnance. Otázek 
bylo plno, odpovědi často překvapující.

Budeme tedy doufat, aby žáci služby tohoto zařízení, 
ale i celkově záchranné služby, nemuseli potřebovat.

Mgr. Kateřina Mikešová a Mgr. Milena Zahradníková

Projektový den – významné dny
V  úterý 19. 11.  se  konal na  celé ZŠ projektový den 

Významné dny, svátky a  tradice. Pod vedením učitelů 
byli žáci 2.  stupně rozděleni do  sedmi skupin a  tři 
vyučovací hodiny se věnovali přidělenému významnému 
dni. Poslední dvě hodiny žáci prezentovaly vytvořené 
projekty ve svých třídách.

Mgr. Klára Pechová a Mgr. Milena Zahradníková
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Ze školy

Řemeslná soutěž
Dne 10.prosince  se  konala v  Českých Budějovicích 

na výstavišti pod záštitou Jihočeské hospodářské komory 
Řemeslná soutěž – den plný zábavy a  řemesel. Soutěže 
se  zúčastnil z  naší školy také šestičlenný tým žáků 
8. třídy.

Soutěžní týmy navštívily v  časových intervalech 
jednotlivá stanoviště, kde plnily teoretické i  praktické 
úkoly, za které získávaly body.

Žáci si vyzkoušeli 6 řemesel: čalouník, kadeřník, 
zedník, automechanik, pekař a elektrotechnik.

Náš tým sice nezvítězil, ale žáci si odnesli domů plno 
zážitků a také nějaké dárečky.

Mgr. Marie Pilarčíková

Na návštěvě v knihovně
Od začátku školního roku se  každý třetí čtvrtek 

v  měsíci stal dnem, kdy žáci druhé třídy pravidelně 
navštěvují místní knihovnu. V  září se  seznámili 
s  pravidly knihovny, s  prostředím a  jejím fungováním. 
Založili si čtenářské průkazy, aby mohli využívat 
možnosti zapůjčení knih podle vlastního výběru. Říjen 
byl věnován dětskému detektivnímu př íběhu. 
V  listopadu byla návštěva zrušena z  technických 

důvodů. Prosincová návštěva byla věnována dětské 
spisovatelce Zuzaně Pospíšilové a její tvorbě.

Touto cestou bychom chtěli moc poděkovat paní 
knihovnici Markétě Farkové za  pečlivě připravené, 
zábavné a  poučné programy, za  ochotu a  výbornou 
spolupráci a  těšíme se na další společně strávené chvíle. 
Děkujeme. 

Mgr. Hana Fišerová a druháci
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Ze života v městysi

Vánoční trh
Dne 29.  listopadu 2024  se  naše škola ponořila 

do  sváteční atmosféry při příležitosti tradičního 
rozsvícení vánočního stromku, které bylo spojeno 
s  vánočními trhy Stonožka. Akce přilákala velké 
množství návštěvníků z řad dětí, rodičů, učitelů i široké 
veřejnosti.

Stánky byly plné krásných výrobků, které připravily 
děti z  mateřské i  základní školy, ale také naši učitelé 
a rodiče. Bylo úžasné vidět, s jakou pečlivostí a tvořivostí 
byly tyto produkty vytvořeny – od vánočních dekorací 
až po  drobné dárky, které návštěvníci nadšeně 
nakupovali.

K  příjemné atmosféře přispělo také bohaté 
občerstvení, včetně horkého punče, čaje a  opečených 
špekáčků. Vůně svařeného koření a  zvuky vánočních 
melodií se rozléhaly po celém prostoru před kostelem.

Jedním z  vrcholů večera bylo vystoupení našeho 
školního pěveckého sboru. Žáci pod vedením paní 
učitelky Maříkové připravili pásmo tradičních vánočních 
písní, které všechny přítomné zahřálo u  srdce. Jejich 
zpěv byl oceněn bouřlivým potleskem.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem, kteří 
se  na přípravě a  realizaci této akce podíleli – dětem, 
učitelům, rodičům i  dalším dobrovolníkům. Díky vaší 
práci a  podpoře se  podařilo vytvořit krásný zážitek, 
na který budeme dlouho vzpomínat. Výsledkem celého 
snažení byl úžasný výtěžek 61 700 korun! Z  této částky 
poputuje 31 500 Kč do  dětského psychiatrického 
oddělení FN v Plzni, se kterou Stonožka už několik let 
úspěšně spolupracuje. Zbytek peněz (30  200 Kč) půjde 
na finanční podporu všech žáků ZŠ a MŠ.

Přejeme všem klidné a radostné vánoční svátky!
Mgr. Radek Hřivnáč, Mgr. Dominika Panochová
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Ze života v městysi

Mikulášský rej
Sobotní odpoledne před druhou adventní nedělí 

se  neslo ve  znamení radosti a  očekávání. Patřilo 
především dětem, kterým se  dostalo neobyčejného 
zážitku – návštěvy přímo z  nebe i  pekla. U  kostela 
vyrostla nebeská dílna, peklo a nechybělo ani majestátní 
křeslo pro svatého Mikuláše. Přípravy probíhaly 
v  pečlivě naplánovaném duchu, aby si každý účastník 
přišel na své.

Kolem 17.  hodiny se  náměstí zaplnilo malými 
i velkými hříšníky, kteří s netrpělivostí očekávali příjezd 
Mikuláše se svým doprovodem.

Průvod se  blížil za  zvuku pekelné hudby, která 
se nesla do dálky. Záře andělských křídel, koňský povoz 
se  svatým Mikulášem a hluční čerti přilákali pozornost 
všech přítomných.

Jakmile se skupina dostala na místo, začala ta pravá 
zábava. Ty nejodvážnější děti si vyzkoušely hrátky 
s  čerty, zatímco ostatní tvořily s  anděly krásné vánoční 
ozdoby a  přání. Mikuláš mezitím trpělivě vyslechl 
každou básničku či písničku a  odměnil děti vánočním 
polštářkem, který jim jistě přinesl radost.

Atmosféru dokreslovaly stánky s občerstvením, kde 
nechyběl ani horký svařák pro dospělé a  sladké 
pochoutky pro děti. Kromě radosti z  dárků a  od-
puštěných hříchů si návštěvníci odnášeli také krásné 

vzpomínky na  vydařený adventní podvečer. Nad-
přirozené bytosti se  s  námi nakonec rozloučily 
s příslibem, že příští rok opět zavítají.

Závěrem bych chtěla vyjádřit upřímné poděkování 
Pavlu Hubenému a  jeho koníkům, organizátorům 
a všem, kteří se na této kouzelné akci podíleli. Díky jejich 
úsilí jsme mohli prožít jedinečný adventní zážitek, 
na který budeme dlouho vzpomínat.

Hana Pourová
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Každý rok, když se  léto pomalu loučí a  podzim 
začíná kralovat, nastává období, na které se naše ženy těší 
snad nejvíce. S  nadšením očekávají chvíle, kdy 
se  společně s  paní Romanou Šťastnou pustí do  krea-
tivního tvoření. Pod jejím vedením se pouští do výroby 
různorodých dekorací z  hlíny, které následně zdobí 
glazováním. Mezi oblíbené výrobky patří vánoční 
ozdoby, netradiční adventní věnce, andělé a  mnoho 
dalšího. Fantazii se  zde meze nekladou, a  tak si každá 
účastnice může vytvořit přesně to, co jí napovídá její 
představivost, doplněná o cenné rady a inspiraci od naší 
Romči.

Tvoření není jen o  výsledných dekoracích, ale také 
o  radosti ze  samotného procesu. Je to příležitost 
k  setkávání, sdílení nápadů a  společnému objevování 
nových možností. Šikovnost a  trpělivost účastnic jsou 
na  každém kroku podpořeny odbornými tipy, a  právě 
tato kombinace přináší skvělé výsledky. Na přiložených 
fotografiích se můžete sami přesvědčit, jak krásná díla 
zde vznikají.

Tento tradiční podzimní rituál se  stal nedílnou 
součástí našeho komunitního života. Věříme, že i  v 
dalších letech budeme s  radostí pokračovat v  této 
kreativní tradici. Upřímně děkujeme paní Romaně za  její 
čas, trpělivost a obrovské nadšení, které do těchto setkání 
vkládá. Díky ní si můžeme užívat nejen krásných 
dekorací, ale také neopakovatelné atmosféry, která nás 
spojuje.

Za osadní výbor Marie Kapinusová

Ze života v městysi

Tvoření v Radonicích

Valné hromady jsou v plném proudu
Naše ženy se  v  sobotu 23. 11.  zúčastnily soutěže 

O hlubockého kapra a skončily na krásném třetím místě. 
Během listopadu a  prosince jsme navštívili valné 
hromady V Soběticích, Žimuticích, Hrdějovicích, Horním 
Bukovsku, Radonicích, Bečicích, Hartmanicích a Bechyni.

Naše valná hromada se  konala v  sobotu 7. 
12.  v  Kulturním domě v  Dolním Bukovsku. Svou 
návštěvou nás poctili místostarosta městyse pan Petr 
Malecha, který zastupoval i TJ Dolní Bukovsko za OSH 
České Budějovice pan Jiří Valenta, za HZS JČK plk. Ing. 
Jiří Chmel a  Tomáš Pavlásek za AGRO družstvo Dolní 
Bukovsko. A  zástupci sborů Albrechtice nad Vltavou, 
Bečice, Drahotěšice, Horní Bukovsko, Hrdějovice, 
Kožlany, Neplachov, Sobětice, Ševětín a  Žimutice. Naší 
bohatou činnost ve svých zprávách postupně zhodnotili 
velitel sboru Tomáš Pavlásek, pokladní sboru Ivana 
Míchalová, za  revizní komisi Radka Bořutová, která 
přednesla i zprávu za vedoucí mládeže Hanku Nejedlou, 
a velitel zásahové jednotky Stanislav Klika mladší. Poté 
následovalo vyznamenání našich členů. Všechny 
přítomné ženy v sále dostaly malý dárek v podobě růže 
a dárkového balení kosmetiky.

V  sobotu 25. 1. 2025  budeme pořádat 114.  hasičský 
bál. K poslechu a tanci bude v Kulturním domě v Dolním 
Bukovsku hrát kapela Klasik Kvartet. Budeme se  těšit 
na opětovné setkání s vámi.

Na závěr mi dovolte, abych jak jménem svým, tak 
za  všechny členy našeho sboru popřál našim 
spoluobčanům z  Dolního Bukovska a  přilehlých osad 
příjemné a klidné prožití svátků vánočních, mnoho štěstí, 
a hlavně zdraví v novém roce.

Za SDH Dolní Bukovsko Tomáš Pavlásek, velitel sboru.
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Rok u hornických hasičů
Starý rok končí, proto se  ohlédněme za  uplynulým 

rokem.
První akcí, kterou jsme pomyslně zahájili náš rok, byl 

tradiční hasičský ples, který se  těšil hojné účasti hostů 
z  blízkého i  vzdálenějšího okolí, kteří sál zaplnili 
do posledního místa.

Během jara se  pracovalo na  údržbě techniky, 
zúčastnili jsme se obvodové schůze v Neplachově.

Velké poděkovaní patří profesionálním hasičům z JE 
Temelín, kteří nám přivezli ukázat novou cisternovou 
automobilovou stříkačku značky Scania. Navštívili jsme 
Kompresní stanici v  Žíšově, kde jsme se  seznámili 
s  přepravou zemního plynu přes naší republiku. 
V  květnu jsme pomohli kamarádům z  SDH Dolní 
Bukovsko s  čištěním koupaliště. Působili jsme také jako 
technická četa na  závodech hasičských družstev 
v Lomnici nad Lužnicí.

Dne 8.  června nastal den „D“, kdy jsme oslavili 
100 let trvání SDH Horní Bukovsko. Přijelo mnoho hostů 
ze  spřátelených sborů, uctili jsme památku našich 
předků, byli vyznamenáni zasloužilí členové, proběhly 
ukázky historické i  novodobé techniky, kterou nám 
zúčastněné sbory přivezly ukázat a  nakonec jsme 
předvedli naší historickou koněspřežnou stříkačku která 
i  po 99  letech je stále v  plné parádě a  plně funkční. 
Myslím že se  oslava moc vydařila a  že jsme důstojně 
a se ctí oslavili toto významné výročí.

Další víkend jsme se  s  naším praporem zúčastnili 
celostátního setkání hasičských praporů v Telči a s sebou 
nám byl svěřen i  prapor Krajského sdružení do-
brovolných hasičů Jihočeského kraje. Na  konci června 
jsme spolu s  mnoha sbory pomohli uskutečnit vodní 
stěnu na zahájení olympiády dětí a mládeže v Českých 
Budějovicích. Během července jsme se  zúčastnili oslav 
výročí SDH Bechyně a Radonice a pořádali jsme tradiční 
pouťovou zábavu s  kapelou Marathon, kterou i  přes 
nepříznivé počasí navštívilo hodně návštěvníků. 
V měsíci říjnu jsme rádi přijali pozvání na akci „ Dálková 
doprava vody z Čech na Moravu“ konané při příležitosti 
160.  výročí založení prvního dobrovolného hasičského 
sboru v Čechách, tato akce byla zapsána do České knihy 
rekordů. Pořádali jsme také tradiční posvícenskou 

zábavu a  v druhé polovině října hasičské cvičení 
„Bermudský trojúhelník“ za  účastí SDH Hartmanice 
a Sobětice.

Během podzimu a  doby adventu jsme stejně jako 
předchozí léta navštěvovali výroční valné hromady 
spřátelených sborů a  i náš sbor pořádal výroční valnou 
hromadu.

Nyní je starý rok již u  konce a  do  toho nového 
přijměte přání štěstí, zdraví, lásky a životní pohody.

A v novém roce se  s vámi rádi přivítáme na našem 
tradičním hasičském plese, který se  koná 21.  2. 2025 
v KD Horní Bukovsko.

Za SDH Horní Bukovsko Milan Hora

Ze života v městysi
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Ze života v městysi

Ohlédnutí za rokem 2024 u zásahové jednotky
Letošní rok byl na události pro jednotku hasičů velmi 

rozmanitý, v  některých dnech i  dost náročný. Stává 
se docela daným pravidlem, že se každoročně přes naše 
a nejbližší okolí přežene silný vítr doprovázený silným 
deštěm. Vyvrací a  láme stromy, zaplavuje pozemky 
a  sklepy, i  v letošním roce tomu nebylo jinak. Spousta 
krajů v České Republice byla letos zasažena povodněmi 
a ještě do dnešní doby probíhá odstranění jejich následků 
a  škod. Naší obci a  přilehlému okolí nehrozilo žádné 
velké nebezpečí. Proto naše jednotka byla nasazena 
na plnění pytlů pískem v Plané na letišti, ze kterých byly 
stavěny protipovodňové zábrany v Č. Budějovicích. Dále 
jsme obsluhovali velkokapacitní čerpadla po  dobu 
48 hodin ve Veselí n/L. Jednotka v průběhu roku vyjela 
ke čtyřem požárům. Dvakrát se jednalo o požár travního 
porostu u  obce Popovice a Bzí místní část Nový Dvůr. 
Garáž hořela v  Hartmanicích a  nedávno v  nedalekém 
Neplachově jsme hasili požár rodinného domu a několik 
osobních automobilů. Zbytek výjezdů, jež nás taky dost 
zaměstnaly, čítají odstraňování obtížného hmyzu, výjezd 
s použitím AED, čištění kanalizací, propustků a požární 
nádrže (koupaliště), nevyhnul se nám několikrát i planý 
poplach a  v neposlední řadě zabezpečení akcí 
pořádaných Městysem. Součet všech událostí k začátku 
prosince je 50. I  v letošním roce jsme podstoupili dvě 
školení od ZZS Jčk na používání AED, dále se  členové 
jednotky v  průběhu roku zúčastňovali různých školení 
a  výcviků s  technikou. Náplní celého roku je neustálé 
udržování naší techniky, které se věnuje mnoho hodin.

Tímto bych chtěl poděkovat vedení našeho 
zřizovatele za velmi kladný přístup, hlavně za finanční 
podporu a  věřím, že naše spolupráce bude pokračovat 
jako doposud do dalších let.

Především bych rád poděkoval všem členům 
zásahové jednotky a  hlavně jejich rodinám za  jejich 
velkou obětavost a ochotu, kterou věnují dobrému chodu 
naší jednotky. Přeji všem krásné Vánoce a  hodně štěstí 
v novém roce 2025.

Velitel zásahové jednotky Klika St. ml.

Letošní fotbalová sezona je u konce
Muži z Dolního Bukovska začali v srpnu tohoto roku 

třetí sezónu v  okresním přeboru. V  nově zrekon-
struovaném fotbalovém areálu. První zápas na  novém 
hřišti se  nám nepovedl a  skočil porážkou 6:3. 
Následovala pak série zápasů, až do konce sezóny, kdy 
dobré zápasy střídaly i  špatné. Dolní Bukovsko tak 
zakončilo podzimní část sezóny na 5. místě s 24 body za 
8 výher, žádnou remízou a 4 prohrami. Celý tým je třeba 
pochválit za příkladný přístup k  tréninkům a zápasům. 
Nejlepším střelcem týmu je se 17 góly Fanda Cihla a  je 
i  nejlepší střelec v  celé soutěži. Další dva nej-
produktivnější hráči jsou Josef Filípek se  čtyřmi góly 
a Jan Mach se třemi.

Fanouškům a  divákům bychom chtěli poděkovat 
z  jejich přízeň a  doufáme, že nás budou i  nadále 
podporovat. Jarní část sezóny zahajujeme 22. března 2025 
v  domácím utkání, kde budeme hostit tým z  Borovan. 
Ještě jednou děkujeme za  podporu a  těšíme se  na Vás 
na jaře.

Krásné Vánoce a šťastný nový rok!
Tělovýchovná jednota Dolní Bukovsko přeje Všem, 

aby letošní Vánoce byly plné radosti, lásky a  poho-
dových chvil strávených s  těmi, které máte nejraději. Ať 
nový rok přinese spoustu osobních a  sportovních 
úspěchů, zdraví a štěstí.

Petr Malecha
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Ze života v městysi

Kateřinské slavnosti: návrat života na Panství Bzí
Dne 23.  listopadu se  na Panství Bzí na  Česko-

budějovicku konaly první Kateřinské slavnosti, které 
přilákaly přes 1500 návštěvníků. Akce nabídla pestrý 
program, který propojuje historii s  moderní vizí 
budoucnosti. Slavnosti pořádali architekti a  inženýři 
z pražského studia LOXIA, kteří zámek koupili s  cílem 
vdechnout této dlouho chátrající památce nový život.

Bohatý program pro všechny generace
Návštěvníci si mohli užít prohlídky tří různých částí 

zámku – podkroví, sklepení a  bývalého lihovaru – 
a zároveň nahlédnout do plánů na  jeho obnovu. Velkou 
atrakcí byla i  virtuální realita, která nabídla pohled 
na budoucí podobu celého komplexu. 

Tradiční řemeslné trhy, rytířské zápasy, koňské 
spřežení a občerstvení od místních dodavatelů vytvořily 
jedinečnou atmosféru. Nechybělo ani posezení u  krbu 
v  budoucí Zámecké taverně , která je jedním 
z plánovaných nových prostor zámku.

Budoucnost Panství Bzí
Zámek, původně tvrz, pocházející ze 14.  století, má 

za sebou léta chátrání. Architekti ze studia LOXIA však 
věří, že jeho poloha v  klidné oblasti s  výbornou 
dostupností může zámek proměnit v  resort určený 
všechny pro odpočinek i  společenské akce. Do  roku 
2030  by měly být dokončeny hlavní renovace, včetně 
multifunkčního sálu, restaurace, zahrad a  ubytovacích 
kapacit. Stavební práce již začaly renovací stájí, které 
nabídnou moderní pokoje a prostory pro kongresy.

Poděkování a plány na příští rok
Slavnosti ukázaly nejen potenciál zámku, ale 

i  nadšení místní komunity. „Velmi si vážíme přízně 
návštěvníků a  věříme, že společně vytvoříme místo, 
které bude sloužit lidem i budoucím generacím,“ uvedla 
Jana Mastíková ze  studia LOXIA. Organizátoři již nyní 
plánují další akce, které postupně přiblíží veřejnosti 
pokroky v  renovaci. Příští Kateřinské slavnosti 
se uskuteční v termínu 22. 11. 2025.

Kateřinské slavnosti jsou jasným důkazem, že 
i zapomenuté památky mohou znovu ožít díky odvaze, 
nadšení, pečlivé práci a spolupráci. Panství Bzí má před 
sebou slibnou budoucnost a  těší se  na další setkání 
s návštěvníky.

Zachovejte nám přízeň, moc ji potřebujeme, máme 
před sebou spoustu práce.

Klára Dedková
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Ze starých kronik

Události z let končících čtyřkou ve starých kronikách
1874
V roce 1874 se pomýšlelo na vybudování vodovodu, 

neboť Bukovsko trpělo celé roky nedostatkem vody. 
Obec měla káceti v lese obecním kmeny a z nich pak dáti 
zhotovit dřevěné roury, kterými by se do obce samočinně 
sváděla voda z  luk na  Libuši, kde více vydatných 
pramenů vodních se  nalézá. Jednalo se  o  tom 
za  starostování Františka Trégra. Avšak celá věc tehdy 
narazila na odpor jednotlivců ze zastupitelstva, kteří dle 
starých účetních dokladů raději dřevo prodávali. 
K  vodovodu se  opět vrátili zastupitelé v  roce 1905, ale 
kvůli stavbě školy byl odložen. Další léta ztroskotala 
stavba na vypuknutí Velké války v roce 1914 a neochotě 
knížete Adolfa Schwarzenberka, majitele panství Bzí 
a  také majitele prameniště, jakkoli se ve věci angažovat. 
Teprve po  poválečném vyvlastnění půdy šlechtě 
pozemkovou reformou se opět projekt vodovodu dostal 
na  zastupitelský stůl. Bohužel byl opět několikrát 
odložen. Až konečně v  roce 1926  byla stavba všemi 
úřady odsouhlasena a  v prosinci 1927 vodovod 
dokončen. Byl i s přípojkami do domů.

1964
Leden 1964 byl mrazivý a skoro beze sněhu. Teploty 

klesaly k -17 °C. Na začátku února se mírně oteplilo, ale 
pak se teploty vrátily k lednovým hodnotám.

V pondělí 10. 2. bylo započato s bouráním objektu čp. 
2  bývalé majitelky Marie Ujkové. Stavební plochy 
s  budovami byly vyvlastněny podle zákona na  stavbu 
Shromažďovací místnosti (pozn. redakce: Kulturní dům) 
v  akci Z. V  akci Z  za  rok 1964 odpracovali občané 
zdarma více než 11 tisíc hodin.

V  pátek 14.  2. byla stržena mostní vozová váha 
u  silnice na  náměstí za  kostelem, aby byla umožněna 
jeho úprava.

V  noci na 18.  3. neznámý pachatel vyloupil včelín 
Jana Vávrovského u lesa Vokovance.

Živelná katastrofa postihla Bukovsko a  okolí 
6. června. Již ranní vysoká teplota 19 °C dávala tušit, že 
něco přijde. Krásné slunné počasí vydrželo do 
17. hodiny. Zprvu přešel jen lehký déšť a pár blesků, ale 
pak se  začaly od  jihovýchodu kupit černé bouřkové 
mraky, vítr zesílil a  přihnal se  neutuchající liják 
doprovázený nekončícími hromy a  blesky. Spadly 
spousty vody, jež se přihnaly od cihelny, Padělků, od Bzí 
a ze Starého města. Potok vystoupil ze břehů, takže voda 
přes silnici u  čp. 66 a 68 šla přes silnici ve výšce 80 cm 
a  zaplavovala dvory a  sklepy. K 18.  hodině ozvala 
se hromová rána a  lidé začali zmateně vybíhat z domů. 
V pořadí domů nad čp. 26 valil se kouř. Udeřilo do čp. 23 
nad průjezd, v němž majitel Václav Pour zrovna zametal, 
tlak vzduchu ho povalil na zem. Požárníci natahli hadice 
od  potoka a  hasili požár. I  přes prudký liják silný vítr 
oheň neustále rozdmýchával. Vyhořelo pořadí obytné, 
nad stájemi i nad kolnou.

Prudký déšť a vítr způsobily škody na obilí i  trávě, 
vyplavily sadbu brambor, zničily uložené potraviny 
ve sklepích.

Příděl piva (10° a 12°) na  dobu žní byl stanoven 
vyhláškou ONV takto:

Jednota čp. 620 v DB – 33 hl
Jednota čp. 621 v DB – 60 hl
Jednota Hvozdno – 10 hl
Jednota Sedlíkovice – 10 hl
Jednota Pelejovice – 6 hl.
Pivo 7° si mohly provozovny objednávat samy, 

kontrolu dodržování nařízení měl provádět MNV.
1974
Občané, společenské organizace a  závody uzavřely 

na  tento rok socialistický závazek na  odpracování 
6640  brigádnických hodin. Tento závazek byl vysoce 
překročen – bylo odpracováno 27 183 hodin v rámci akce 
Z a také při zvelebování životního prostředí.

V  roce 1974  byla veřejnosti předána do  užívání 
stavba koupaliště v hodnotě 874  tisíc Kčs a  skutečnými 
náklady 608 tisíc Kčs. Se stavbou se započalo v roce 1973.

Další akcí bylo dokončení kanalizace. Stavba 
se  prováděla po  dobu dvou let. Díky úspornému 
způsobu řešení se  mohlo nakonec z  původních 
840 m kanalizace vybudovat 1600 m pro potřeby obce.

Navazující akcí na  kanalizaci bylo vybudování 
nových chodníků v  celkové délce 800 m2. Ze  zbylých 
výmětových panelů se postavily dvě lávky u mostu přes 
Bukovský potok pro větší bezpečnost chodců.

Základní školu navštěvuje 222 žáků. Do školy chodí 
118 žáků přespolních. Při škole jsou ustaveny kroužky: 
tělovýchovný, zdravotní, hudební, požární a  radio-
kroužek. Tento rok byla provedena modernizace 
tělocvičny položením nových parket na podlahy.

1984
Socialistický závazek stanovil odpracovat 22 210 bri-

gádnických hodin – byl splněn na 105,4%.
Pokračuje rekonstrukce kulturního domu. Bylo 

dokončeno nové širokoúhlé kino s  novým zasouvacím 
hledištěm.

Byl opraven rybník v  Popovicích, který slouží jako 
protipožární nádrž.

Od února byly drobné provozovny rozšířeny 
o službu zedník-obkladač. Občané mohou využít služby 
na  drobné opravy a  údržbu rodinných domů. Mzda je 
32 Kčs na hodinu, bez materiálu.

Koncem dubna byla provedena základní úprava 
prostranství před nákupním střediskem. Byly vysázeny 
růže, keře, okrasné stromky a  také 6 m  vysoký smrk, 
který v  období Vánoc zazářil barevnými světly. Péči 
o zeleň převzaly členky Československého svazu žen.

Při pokládání nové krytiny na  kostele byl objeven 
prapor bukovských cechů. Byl více než 100  let starý 
a předán byl do Jihočeského muzea.
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Pozvánky na akce a inzerce
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Realizace funprint.eu

OZNÁMENÍ
Majitelé hrobových míst, kterým končí nájemní smlouva na pronájem hrobového místa v roce 2025, 

si novou nájemní smlouvu mohou vyzvednout a zaplatit poplatek od ledna 2025
v podatelně Úřadu městyse Dolní Bukovsko.
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